

Europe@DJHT: European opportunities at the 18th German Child and Youth Welfare Congress

DJHT, also referred to in German as 'Deutscher Kinder- und Jugendhilfetag (DJHT)' – the German Child and Youth Welfare Congress – is the biggest child and youth welfare summit in Europe.

The 18th edition of the DJHT is taking place from 13 to 15 May 2025 in Leipzig and bears the title **'It's about the big picture: making democracy happen by participating'** (Weil es ums Ganze geht: Demokratie durch Teilhabe verwirklichen!). The crises of recent years and the present are calling into question many things that are taken for granted, almost everything is being renegotiated in our societies. This has a direct impact on the lives of children and young people, on the structures for education and daycare, and on participation in society and democracy, in Germany and in Europe. The DJHT offers a platform to discuss those issues.

Europe@DJHT ist the European programme of DJHT, appealing to a broader and more international expert audience and encouraging a more international debate on current issues. It is fully integrated in the DJHT conference and exhibition and incorporates around **30 European or international events** within the conference programme and other **complementary activities**.

Europe@DJHT is organised in cooperation between the Child and Youth Welfare Association (AGJ) and JUGEND für Europa, the National Agency for the EU programmes Erasmus+ Youth, Erasmus+ Sport, and European Solidarity Corps in Germany.

Europe@DJHT: Europäische Möglichkeiten auf dem 18. Deutschen Kinder- und Jugendhilfetag

Der Deutsche Kinder- und Jugendhilfetag (DJHT) ist der größte Kinder- und Jugendhilfepfegel in Europa.

Der 18. DJHT findet vom 13. bis 15. Mai 2025 in Leipzig statt und trägt den Titel **"Weil es ums Ganze geht: Demokratie durch Teilhabe verwirklichen!"**. Die Krisen der letzten Jahre und der Gegenwart stellen viele Selbstverständlichkeiten in Frage, fast alles wird in unseren Gesellschaften neu verhandelt. Das hat unmittelbare Auswirkungen auf das Leben von Kindern und Jugendlichen, auf die Strukturen von Bildung und Betreuung, auf gesellschaftliche und demokratische Teilhabe, in Deutschland und in Europa. Der DJHT bietet eine Plattform, um diese Themen zu diskutieren.

Europe@DJHT ist das europäische Programm des DJHT, das sich an ein breiteres und internationaleres Fachpublikum wendet und eine internationalere Debatte über aktuelle Themen anregt. Europe@DJHT ist vollständig in Fachmesse und Fachkongress integriert und umfasst rund 30 europäische oder internationale Veranstaltungen im Rahmen des Konferenzprogramms sowie weitere ergänzende Aktivitäten.

Europe@DJHT wird in Kooperation zwischen der Arbeitsgemeinschaft für Kinder- und Jugendhilfe (AGJ) und JUGEND für Europa, der nationalen Agentur für die EU-Programme Erasmus+ Jugend, Erasmus+ Sport und Europäisches Solidaritätskorps in Deutschland, organisiert.

Participating as contributor (conference or exhibition)

The European conference programme offers the opportunity to submit presentations, workshops, and debates on topics with a European dimension from all fields of child and youth welfare. The submission of events under Europe@DJHT is open to all interested stakeholders, both for the exhibition and the European conference programme (compared to events in the regular conference programme, which are reserved for members of the Child and Youth Welfare Association (AGJ)).

Contributions to the European conference programme

Submissions to the European programme of the 2025 summit should also relate to the motto "It's about the big picture: making democracy happen by participating" (Weil es ums Ganze geht: Demokratie durch Teilhabe verwirklichen!) and be dedicated to socio-political topics. They are aimed at both the European guests and all other interested participants of the DJHT. Accordingly, events under Europe@DJHT are held in English or English and German (with translation or subtitling).

Contributions to the exhibition

Europe@DJHT offers also the opportunity to participate as exhibitor in the exhibition area, giving the many visitors insight into the own organisation and work.

More information on how to apply as a contributor for Europe@DJHT and the registration forms can be found here:
<https://www.jugendhilfetag.de/europedjht/>

Contact persons for questions:

**DJHT-Team, AGJ, 030/400 40-230, djht@agj.de
JUGEND für Europa, 0228/9506-275, holzschuh@jfemail.de**

Einreichung von Veranstaltungen und Messeständen zu Europe@DJHT

Das europäische Fachprogramm bietet die Möglichkeit, Fachveranstaltungen und Messestände zu Themen mit einer europäischen Dimension aus allen Handlungsfeldern der Kinder- und Jugendhilfe einzureichen. Die Einreichung von Veranstaltungen unter Europe@DJHT steht allen interessierten Träger und Organisationen offen (im regulären Fachprogramm ist dies AGJ-Mitgliedern und Kooperationspartner*innen vorbehalten).

Beiträge zum europäischen Fachprogramm

Veranstaltungen im europäischen Fachprogramm sollen auch einen Bezug zum Motto „Weil es ums Ganze geht: Demokratie durch Teilhabe verwirklichen!“ aufweisen und sich auch gesellschaftspolitischen Themen widmen. Sie richten sich in ihrer Ausrichtung sowohl an die europäischen Gäste als auch an alle anderen Teilnehmenden des DJHTs. Entsprechend finden Fachveranstaltungen unter Europe@DJHT auf Englisch oder Englisch und Deutsch (mit Übersetzung oder Untertitelung) statt.

Beteiligung mit einem Messestand

Europe@DJHT bietet auch die Möglichkeit, sich als Aussteller*in auf der Messe zu beteiligen und so den vielen Besucher*innen einen Einblick in die eigene Organisation und Arbeit zu geben.

Weitere Informationen für Veranstalter*innen und Aussteller*innen finden Sie hier:
<https://www.jugendhilfetag.de/service/informationen-fuer-veranstalterinnen-und-ausstellerinnen/>

Ansprechpersonen bei Fragen:

**DJHT-Team, AGJ, 030/400 40-230, djht@agj.de
JUGEND für Europa, 0228/9506-275, holzschuh@jfemail.de**